
Districte de l’Eixample
Aragó, 311

Procés participatiu per a la definició dels usos que se li
dona a l'edifici del Taller Masriera - Sessió 02 de la
Comissió de seguiment

Dia: Dilluns 03 abril de 2023
Hora: 18 h a 19 h
Lloc de trobada: Direcció de Serveis a les Persones i Territori del Districte de l’Eixample

ASSISTÈNCIA:

Entitats i persones assistents: 10 (4 dones, 7 homes)

1. Roser Cavaller, Òmnium Eixample
2. Jaume Artigues, Associació de Veïns i Veïnes

Dreta de l'Eixample
3. Dolors Ylla-Català Puigrefagut, Plataforma

Salvem el Taller Masriera
4. Andreu Parera Ribera, Representant Comissió

de Gent Gran
5. Clara Fernández, Representant Consell de

Dones - Hèlia Dones

6. Lluís López Llanos, Associació de Veïns i
Amics del Passeig de Sant Joan

7. Guillem. Casal de Joves de la Dreta de
l’Eixample

8. Ramón Gallifa Espiell, Representant usuàries
Biblioteca Sofia Barat

9. Xavier Llobet, Associació de comerciants
Coreixample

10. Jèssica Tevar, Representant comunitat
educativa - AFA Concepció

11. Toni Ramon, Observatori dels espais escènics

En representació de l’administració: 7 (2 dones, 3 homes)
12. Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del

Districte de l’Eixample
13. Carme Méndez, Consellera
14. Nuria Hernandez, Tècnica de Barri Dreta de

l'Eixample

15. Fidel Gonzalez, referent de Democràcia
Activa al Districte de l'Eixample

16. Carlos López, Equip de dinamització

ORDRE DEL DIA:

● Benvinguda
● Validació de l'informe de resultats
● Definició del retorn i següents passos
● Valoració del procés

BENVINGUDA

Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del Districte de l’Eixample, dona la benvinguda i agraïment
per a la participació en aquest mes de procés.

Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, fa la presentació de
la sessió amb els punts de l'ordre del dia.

Carlos López, de l’equip de dinamització fa la presentació de l’informe de resultats.
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VALIDACIÓ DE L'INFORME DE RESULTATS

La Plataforma Masriera en representació de Dolors Ylla-Català Puigrefagut exposen les seves
al·legacions recollides directament en el document de l'informe de resultats.

En general, més de fer observacions referides al llenguatge inclusiu i de la redacció d'alguns
textos i noms, el més substancial és que es pugui distingir la priorització que va sortir en els
tallers sobre la proposta de l'Ateneu-sociocultural i teatre. En el redactat i ordre dels textos de
tot el document, no es veu clar aquesta priorització. També es diu que en el resum del taller
tres es posi el contingut de l'exposició de la Plataforma Masriera.

Tots els participants estan d'acord amb aquestes observacions, tot així es diu que es deixin els
matisos dels dissensos i temes que encara no estan resolts. Els temes tractats als dos primers
debats (la preservació del Taller Masriera i la diagnosi de necessitats d'equipaments al barri),
s'han pogut tancar amb un de consens que defineix els criteris a tenir en compte pel debat
sobre els usos als quals es destina l'edifici del Taller Masriera. Pel que fa al tercer debat, sobre
la definició dels usos, es considera que no es pot donar per tancat i que requereix més temps
per analitzar les diferents aportacions i construir una proposta d'acord amb criteris de consens
i viabilitat.

En aquest sentit, es proposa que a l'informe de resultats del procés es faci constar els
consensos generats al voltant dels dos primers debats, els diversos posicionaments i
aportacions realitzades al debat sobre la concreció dels usos del Taller Masriera, i com a
conclusions finals, la necessitat de reobrir el debat una vegada es constitueixi el nou equip de
govern. Aquesta continuïtat del debat ha de partir dels consensos assolits i de les aportacions
fetes al tercer debat, donant més temps per analitzar i debatre aquestes últimes.

Es suggereix que una vegada constituir l'equip de govern de la nova legislatura, es torni a
convocar a la Comissió de Seguiment per tal de definir com reprendre el debat. Inicialment, es
recomana que el debat pendent ha de disposar de temps suficient per generar consensos, i per
això, s'ha de contemplar que es pugui fer en més d'una sessió. L'objectiu d'aquest debat ha de
ser la concreció d'usos i l'anàlisi de la seva viabilitat des del punt de vista de la cobertura de
necessitats, la compatibilitat d'usos i els requisits tècnics i econòmics.

Es conclou que el debat ha quedat molt obert. Donat el calendari i la impossibilitat de
continuar fent sessions per les restriccions de la convocatòria d’eleccions municipals, es
considera que no es pot donar per tancat el procés

DEFINICIÓ DEL RETORN I SEGÜENTS PASSOS

La sessió de retorn oberta al veïnat no només preveia exposar les conclusions del procés sinó
una primera resposta per part de l'equip de govern. Donat que no s'ha pogut tancar el debat,
es considera que no es pot fer un retorn de resultats, més enllà d'enviar l'acta de la sessió a
les diferents participants i l'informe de resultats. A més, cal tenir present que tota la
documentació i totes les actes estan publicades al Decidim.

Els següents passos, d'acord amb les conclusions, impliquen tornar a convocar la Comissió de
Seguiment una vegada es constitueixi el govern de la nova legislatura, per tal de definir com
articular el debat que hi ha pendent.
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VALORACIÓ DEL PROCÉS

Es presenta el sistema de valoració del procés. Aquest sistema es basa en enquestes als
diferents actors implicats en el procés:

● Enquesta de satisfacció als participants de cada una de les sessions de debat
presencial.

● Qüestionari per la memòria tècnica de cada sessió per part de l'equip dinamitzador.
● Enquesta d'avaluació del procés per part de la Comissió de Seguiment
● Qüestionari d'avaluació tècnica del procés per part del referent tècnic.

Es demana que cada un dels membres de la Comissió de Seguiment responguin l'enquesta. Per
fer-ho se'ls enviarà un correu electrònic amb l'enllaç on respondre electrònicament.

Es presenta el resultat de la valoració realitzada per les persones participants en les tres
sessions de debat del procés. Veure document adjunt.

Finalment, es fa una valoració global del procés:
● Al segon debat (diagnosi de les necessitats d'equipaments al barri) es va desvirtuar una

mica la lectura de les mancances del barri d'acord amb una lectura a través del prisma
dels equipaments que es podrien ubicar a l'edifici del Taller Masriera i no des d'una
lectura àmplia sobre les necessitats del barri independentment de la seva
materialització.

● Al tercer debat va faltar temps per poder analitzar les diferents propostes i construir
consensos.

● Hauria agradat tenir més participació des del punt de vista de més accions
participatives.

● Es considera que l'ordre dels debats ha pogut influir negativament en la dinàmica. El
segon debat sobre la diagnosi de les necessitats d'equipaments al barri, hauria d'haver
estat el primer. Això hauria permès iniciar un debat que transités des de la perspectiva
general del barri cap a la concreció de l'edifici del Taller Masriera.

● Hi ha hagut molt poc temps per al conjunt del procés. Poc temps per preparar-ho, poc
temps per incorporar a d'altres actors i poc temps per realitzar el debat.

● L'enquesta no ha funcionat, era massa llarga i es va destinar poc temps i estratègies
per recollir propostes. A més d'una estructura més senzilla, també es podria haver
habilitat de millor manera per respondre a través de xarxes socials.

● Tot i que es valora positivament la participació en els debats, globalment es considera
que han participat poques persones amb relació a la població del barri.

● Des del punt de vista de la perspectiva de gènere, es considera positiva el grau de
representació de les dones als debats.

Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del Districte de l’Eixample, fa l’agraïment per a la
participació i tanca la sessió.

La sessió es tanca a les 20:15 h.
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